
7 سیاسی

شماره حساب بدهید 

»بهشت مافیا« 

دنبال خانه در تهران !

کنایه ی اقتصادی آذری جهرمی 

قیمت تن ماهی 

زود حل می شود

هر استاد 2 مرغ

تبرئه شد

احضار می شوند

سکوت خبری برجامی

کارشناس برنامه سمت خدا با کنایه به برخی اظهارنظر ها گفت: یک شماره 
حساب بدهید مردم اضافه های ۳۰۰هزار تومان را به دولت برگردانند!

کارشناسان بخش فارسی خبرگزاری روسی اسپوتنیک در چرخشی شگفت 
انگیز نسبت به ایران تحلیل های بدبینانه و ضد نظام سیاسی را منتشر می کنند و 
کسی هم کاری به آن ها ندارد. پس از مقاله بسیار سخت و سفت ولادیمیر ساژین، 
کارشــناس ارشد این خبرگزاری که نوشــت ارزش دارایی های سپاه پاسداران 
انقاب اســامی ۳۰۰ میلیارد دلار اســت که ارزش جنگیدن برای صیانت دارد 
حالا نوبت به کارشناس ایرانی این خبرگزاری به نام آب شناس رسیده است که 
بنویسد: "فساد و رانت خواری آنقدر این روز ها در ادارات مختلف در سرتاسر 

کشور گسترش یافته که ایران به بهشت مافیا های اقتصادی تبدیل شده است.

خبرگزاری اســپوتنیک به نقل از صبح کابل گزارش داد سفارت افغانستان 
در تهران برای تهیه خانه جهت اقامت این کارمند خود دچار مشکل شده است، 
زیرا او دارای ســه همسر و ۱۲ فرزند است. روزنامه جمهوری اسامی نوشت: 
دبیر سوم دولت خودخوانده طالبان در سفارت افغانستان در تهران با سه همسر 
بیش از ۵ هزار دلار دریافتی دارد. روزنامه ۸ صبح نوشت محمد عظیم نورانی که 
عنوان دبیر سومی دارد ۳۰۰ دلار آمریکا کرایه خانه دریافت می کند. این روزنامه 
افغانستانی افزوده است: هزینه های گزاف دیپلماتیک طالبان در خارج از کشور 
در حالی صورت می گیرد که فقر شدید گریبان گیر شهروندان این کشور است. 
در همین حال، خبرگزاری اســپوتنیک به نقل از صبح کابل گزارش داد سفارت 
افغانســتان در تهران برای تهیه خانه جهت اقامت این کارمند خود دچار مشکل 

شده است، زیرا او دارای سه همسر و ۱۲ فرزند است.

محمدجواد آذری جهرمی، وزیر ارتباطات دولت دوازدهم در مطلبی که 
در کانال تلگرامی خود منتشر کرد، از افزایش قیمت دلار انتقاد کرد و نوشت: 
با همان منطق اقتصادی که دلار ۴۲۰۰ تومانی مورد انتقاد بود، تخصیص دلار 
۲۵۰۰۰ تومانــی به برخی واردکنندگان )در حالیکــه دلار امروز وارد کانال 

۳۱۰۰۰ تومانی شده است( مردود نیست؟

سازمان حمایت و مصرف کنندگان با افزایش حداکثر ۱۵ درصدی قیمت 
تن ماهی موافقت کرد. ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان با 
افزایــش حداکثر ۱۵ درصدی قیمت تن ماهی موافقت کرد. براســاس این 
گزارش، قیمت انواع سس مایونز راسا توسط واحد های تولیدی در چارچوب 
ضوابط قیمت گذاری مصوب هیات تعیین و تثبیت قیمت ها تعیین می شود. 
قیمت گروه کالای مذکور با رعایت قیمت گذاری ســازمان حمایت پسینی 
اعام می شود. افزایش قیمت ها باید به تأیید نهایی ستاد تنظیم بازار رسیده و 

سپس اعام رسمی شود.

ســینا کلهر، معاون فرهنگی وزیر ورزش گفت : چالش حضور زنان در 
ورزشــگاه ها، خیلی زود حل می شود. در بخش ملی موضوع حل شده و در 
بخش باشگاهی نیز فعالیت ها به خوبی پیش خواهد رفت. بزرگترین مانع ما 
در حال حاضر نبود زیرساخت هاست و حقیقتا فضا های ورزشی کشور و به 
ویژه ورزشگاه ها فضای مناسبی برای بانوان و خانواده ها نیست و از امکاناتی 
که بتوانیم به خوبی پذیرای آن ها باشــیم برخوردار نیستیم. امیدواریم پس از 
تصویب ضوابط ورود قانونمند بانوان و خانواده ها به اماکن ورزشــی به ویژه 

ورزشگاه ها، بتوانیم این دغدغه ورزش کشور را حل کنیم.

محمود صادقی نماینده پیشین مجلس در صفحه توییتر خود نوشت: دیروز 
در دانشگاه ما مرغ منجمد دادند به هر استاد ۲ مرغ!

قوه قضائیه و شــعبه سوم دادگاه رســیدگی به جرایم اقتصادی، حکم 
برائت علی دیواندری مدیرعامل پیشــین بانک های ملت و پارسیان و رئیس 
پژوهشــکده پولی و بانکی کشــور را صادر کرد. در حکم قطعی که از سوی 
شعبه سوم دادگاه انقاب اسامی شهر تهران ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی 
صادر شده است، علی دیواندری از همه اتهامات مندرج در کیفرخواست تبرئه 
شد. دادگاه طی این حکم با استناد به اصل ۳۷ قانون اساسی جمهوری اسامی 
ایران و ماده ۱۴۰ قانون مجازات  اسامی، اتهامات وارده به علی دیواندری مبنی 
بر اخال در نظام اقتصادی را وارد ندانســته و آن را رد کرده اســت. در حکم 
صادره از سوی دادگاه مذکور، بیان شده که با هدایت یک ابر بدهکار بانکی و 
هم دستش که داماد یکی از وزرای دولت سابق است، فساد حادث شده است. 

مالکان ســاختمان های بسیار پرخطر شهر تهران، ملزم به رعایت اصول 
ایمنی در مدت زمان معین می شــوند. بر اساس توافق شهرداری و دادستانی 
شــهر تهران، هر هفته سه مالک ســاختمان های بسیار پرخطر شهر تهران که 
دســتورالعمل های ایمنی را رعایت نکرده اند، احضار می شوند و برای آن ها 
اخطار صادر می شود. مهدی بابایی رئیس کمیته ایمنی و پیشگیری از بحران 
شورای شهر تهران در این باره به صداوسیما گفت: مالکین ساختمان های بسیار 
پرخطر به دادســتانی دعوت و موظف می شوند بر اساس زمان بندی سازمان 

آتش نشانی اصول ایمنی را رعایت کنند.

علی مطهری، نماینده مجلس دهم نوشت: این که هیچ گزارشی از روند 
احیا یا اماته برجام به مردم داده نمی شــود و معلوم نیســت مذاکرات بر سر 
چه موضوعی متوقف  شــده اســت، نوعی بی احترامی به ملت و به حساب 
نیاوردن آنهاســت. مردم و نخبگان بایــد بدانند مذاکرات در چه مرحله ای 
است، آنگاه اظهارنظر کنند و خواست آن ها نیز مورد توجه واقع شود. حتی 
اگر لازم اســت رفراندوم برگزار شــود. از قرار معلوم مجلس نیز چندان در 
جریان نیســت و نمایندگان که باید در این گونه مســائل حیاتی پیشقراول 

باشند اصا احساس نمی کنند که مسئولیتی دارند.

اخبار ویژه ... سلامتی فعال سیاسی اصلاح طلب  :

جریان اصلاحات با گفت وگوی سازنده، کارشکنی  
بخش هایی از جناح مقابل را تعدیل کند

سرویس سیاسی- محمد سامتی فعال سیاسی 
اصاح طلب در پاســخ به این سوال که تحلیل شما از 
وضعیت امروز اصاح طلبان چیست چرا رویکردی 
منفعلی دارند؟ چقدر نیاز است امروز به مردم نزدیک 
شــده و از طرفــی با حاکمیت گفت وگــوی خود را 
آغاز کنند، گفــت: نمی توان گفت همه اصاح طلبان 
رویکردی منفعلی دارند. اما قبول اســت که بخشی از 
اصاح طلبان پس از دو شکست در انتخابات مجلس 
شورای اسامی و انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ 
حالت انفعالی پیاده کرده اند. به نظر می رســد یکی از 
علل حالت انفعالی ناشی از پیروزی های بدون تاش 
وافر در زمینه تقویت تشــکیات و ارتباط درست با 
بدنه جامعه در سه انتخابات پیش از دو انتخابات فوق 
الذکر)یعنی انتخابات ریاســت جمهوری ســال ۹۲، 
انتخابات مجلس شورای اسامی سال ۹۴ و انتخابات 
ریاســت جمهوری ۱۳۹۶( باشد. این کار، سطح توقع 
جمعی از اصاح طلبان را بالا برد. تصور آنها این بود که 
مردم به توان و مدیریت آنها رای داده اند. غافل از آنکه 
این پیروزی ها عمدتا ناشی از سوءمدیریت، بی تدبیری 
و شیوه نادرست جناح مقابل در قبال مطالبات اکثریت 

جامعه بود. 
 ســامتی تاکید کرد: البتــه این حالت انفعالی و 
سرخوردگی منحصر به زمان حاضر نیست. قبا چنین 
وضعیتی هم پیــش آمده بود. به ویژه بعد از انتخابات 
مجلس شــورای اســامی که در آن شرایط مشابهی 
رخ داد. اما آن شکســت هم موقتی بود. خط امامی ها 
) که بعدها به عنوان اصاح طلب معروف شــدند( در 
انتخابات دوره پنجم مجلس شــورای اســامی و در 
انتخابات ریاست جمهوری هفتم پیروز شدند. بی تردید 
برای آنکه پیروزی های اصاح طلبان در امر انتخابات از 
حالت شانسی خارج شود باید ارتباط منظم و منسجمی 
بین تشکل های این جریان و بخش های مختلف جامعه 
برقرار باشــد. ضمن آنکه از آنجا کــه اصاح طلبان 
هدفشان کمک به مردم است، برای رسیدن به این هدف 
بایــد برای ارتقا توان خــود، با حاکمیت گفت وگوی 
مرتب و برنامه ریزی شده ای داشته باشند.  سامتی در 
پاســخ به این سوال که اگر اصاح طلبان توانستند نظر 
مردم و در گفت وگو با حاکمیت به موفقیت برســند 
و تاثیرگذار باشند چقدر احتمال دارد این موفقیت در 
نتیجه انتخابات تاثیر بگذارد، گفت: جریان اصاحات 
را طیف وســیعی از تشــکل های سیاسی و صنفی - 
سیاسی تشکیل می دهند. به جرأت می توان گفت غیر 
از بازاری ها، تقریبا بقیه اقشار جامعه را شامل می شود. به 
عبارت دیگر، کارگران، کشاورزان، معلمان، مهندسان، 

پزشکان، مدرسین، دانشگاهیان، روزنامه نگاران و ... در 
این جریان ســخنگو دارند. آن ها مطالبات به روز شده 
خــود را می توانند از طریق جریان اصاحات پیگیری 
کنند. بی تردید میــزان درک متقابل اکثریت جامعه و 
جریان اصاحات سرنوشت انتخابات را تعیین می کند. 
ارتباط منظم بین تشکل های اصاح طلب و اقشاری از 
جامعه که آن ها ســخنگوی ایشان به حساب می آیند 
تضمین کننده حضور این اقشار در عرصه رقابت های 

انتخاباتی و در ادامه موفقیت اصاح طلبان است.  
سامتی همچنین در پاســخ به این سوال که آیا 
اصاح طلبان امروز، برای حضور در قدرت و ترســیم 
نقشــه ای برای آینده ایران برنامه ای دارند؟ از نظر شما 
این برنامه باید به چه شکلی باشد و الزامات آن چیست، 
گفت: به نظرم اصاح طلبان از لحاظ سیاسی به تدریج 
و به طور جدی به دنبال رفع اشــکالات و ضعف های 
تشکیاتی و ارتباط با بدنه جامعه خواهند رفت. اما در 
میان مــدت و درازمدت از جنبه اقتصادی، چون برنامه 
پنج ساله و نیز برنامه مربوط به چشم انداز ۱۴۰۴ مدون و 
قانون هستند، مصمم به اجرای آن برنامه ها هستند. باید 
توجه داشت که اصاح طلبان بیش از جناح مقابل پایبند 
بــه اجرای قانون برنامه هســتند. اما برای کوتاه مدت، 
تاش اصاح طلبان بر کنترل تورم، حمایت از تولید و 

ایجاد فرصت های اشتغال متمرکز خواهد بود. 

این فعال سیاسی در پاسخ به این سوال که چالش 
اصلی اصاح طلبان چیســت و ایــن چالش ها به چه 
شــکلی قابل حل اســت، گفت: هر جناحی از جمله 
اصاح طلبان با مهم ترین مشــکل و چالشی که رو به 
رو می شود، مشــکل نیل به وحدت کلمه است. حل 
این مشکل مستلزم ایجاد ساز و کار دقیق تر برای ایجاد 
وحدت در تصمیم گیری اســت. با توجه به تجربیات 
گذشــته اصاح طلبان، فکر می کنم، جبهه اصاحات 
می توانــد در ایــن زمینه راه حل مناســبی برای آینده 
طراحی کنــد. اما چالش هایی هــم در بیرون جریان 
اصاحات قرار دارد و برای این جریان مشــکل آفرین 
است. کارشکنی های بخش هایی از جناح مقابل یکی از 
آن هاست به نظر تاکید و پیگیری مصرانه بر گفت وگوی 
ســازنده می تواند این چالش را تعدیل کند.  این فعال 
سیاســی در پاسخ به این سوال که جبهه اصاحات به 
عنوان نهاد جامع اصاح طلبان آیا امروز توانسته نقش 
رهبری جمعی را به خوبی ایفا کند یا خیر، گفت: جبهه 
اصاحات طیف وسیعی از تشکل های اصاح طلب 
را پوشش می دهد. کار سنگین و همه جانبه ای نیاز است 
تا همه اعضا رضایت خاطری نسبت به تصمیمات آن 
پیدا کنند. اما مهم این است که اکنون همه اعضا نسبت 
به اقدام در جهت رفع این مشکات درونی حساسیت 

مثبتی دارند.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: به نظرم اصلاح طلبان از لحاظ سیاسی به تدریج و به طور جدی به دنبال رفع اشکالات و ضعف های تشکیلاتی
 و ارتباط با بدنه جامعه خواهند رفت.

هــر جناحی از جمله اصلاح طلبان با مهم ترین مشــکل و چالشــی که رو به رو می شــود، 
مشــکل نیل به وحدت کلمه اســت. حل این مشکل مستلزم ایجاد ســاز و کار دقیق تر برای 
ایجــاد وحدت در تصمیم گیری اســت. با توجــه به تجربیات گذشــته اصلاح طلبان، فکر 
می کنم، جبهه اصلاحات می تواند در این زمینه راه حل مناســبی برای آینده طراحی کند. اما 
چالش هایی هم در بیرون جریان اصلاحات قرار دارد و برای این جریان مشــکل آفرین است. 

سرویس سیاسی- عضو هیئت رئیسه 
مجلس شورای اســامی گفت: معمولاً 
قوانین انتخابات در اواخر دوره های مختلف 
مجلــس اصاح می شــود و نتیجه بخش 
نیست، بنابراین مجلس یازدهم باید هر چه 

زودتر به این موضوع ورود کند.
عضو  حاجی دلیگانی،  حســینعلی 
هیئت رئیسه مجلس شــورای اسامی با 
اشــاره به اقدامات مجلس یازدهم طی دو 
سال گذشته، اظهار داشت: مجلس شورای 
اسامی در دو سال گذشته مصوبات بسیار خوب و مهمی داشته که این مصوبات 
تأثیر زیادی در بهبود مسائل و مشکات مختلف کشور داشته است. وی با اشاره به 
اقدامات مجلس شورای اسامی در حوزه قانون گذاری، گفت: یکسری خلأهای 
قانونی در موضوعات مختلف وجود داشــت که مجلس یازدهم به خوبی به این 
موضوعات ورود کرد و قوانینی را برای رفع این مســائل به تصویب رساند. برای 
مثال، مسئله تعیین قیمت گندم ضابطه خاصی نداشت که مجلس به موقع به موضوع 
قیمت گذاری گندم ورود کرد و در جریان بررســی لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ و در 

مصوبه ای، قیمت خرید گندم را تعیین کرد.
گام مجلس برای خانه دار شدن مستأجران

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسامی با اشاره به تصویب قانون جهش 
تولید مسکن، تأکید کرد: لازم بود مجلس در زمینه مسکن قانون گذاری کند تا دولت 
ساخت سالانه یک میلیون مسکن را در دستورکار قرار دهد و افراد فاقد مسکن با 
شرایط مناسبی بتوانند خانه دار شوند. نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شورای 
اســامی ادامه داد: مجلس یازدهم قانون مهم اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و 
صیانت از حقوق ملت ایران را به تصویب رســاند که این قانون به موقع تصویب 
شد و نتایج خوبی در روند مذاکرات هسته ای داشت و باعث شد تیم مذاکره کننده 

کشورمان با دست پر در مذاکرات حاضر شوند.
قانونی برای مقابله با تحریم ها

حاجی دلیگانی افزود: عاوه بر این، مجلس اخیراً قانونی برای تسهیل صدور 
مجوزهای کســب و کار تصویب کرد و با این مصوبه، با امضاهای طایی و فساد 
و رانت برخی از افراد و دستگاه ها در اعطای مجوز به افراد فاقد اهلیت مقابله کرد. 
همچنین مجلس یازدهم در راســتای تحقق شعار سال یعنی »تولید، دانش بنیان و 
اشتغال آفرین«، قانون جهش تولید دانش بنیان را به تصویب رساند که تأثیر زیادی 
در توسعه فعالیت شرکت های دانش بنیان، حمایت از محصولات داخلی و مقابله 
با آثار سو تحریم ها دارد. وی تأکید کرد: همچنین مجلس یازدهم قانون رتبه بندی 
معلمان را به تصویب رســاند که اجرای دقیق این قانون منجر به افزایش حقوق 
معلمان می شود. رتبه بندی معلمان یکی از مطالبات اصلی این قشر بود و در مجالس 
مختلف مطرح شــده بود که به جایی نرســید اما مجلس یازدهم توانست آن را به 

سرانجام برساند.
جلسات نظارتی مجلس

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسامی با اشاره به اقدامات نظارتی مجلس 
یازدهم، گفت: مجلس در بعُد نظارتی هم اقدامات قابل توجهی انجام داده است. 
جلسات علنی مجلس در روزهای سه شنبه هر هفته مختص به مسائل نظارتی است 
که این مسئله تأثیر بسزایی در رفع مشکات کشور داشته و این جلسات تاکنون 

بسیار خوب و کارآمد بوده است.
حاجی دلیگانی با اشاره به نقاط ضعف مجلس یازدهم، افزود: مجلس یازدهم 
ظرفیت های بسیار زیادی دارد که در برخی از مسائل به طور کامل از این ظرفیت ها 
اســتفاده نشده است. برای مثال، لازم بود مجلس در این دو سال، اصاح آئین نامه 
داخلی را در دستورکار قرار می داد چرا که این کار منجر به کارآمدی بیشتر مجلس 
شورای اسامی می شود. وی با اشاره به تاکید مقام معظم رهبری مبنی بر ضرورت 
»اصاح ســاختار بودجه«، گفت: قانون برخی احکام مربوط به اصاح ســاختار 
بودجه کل کشور یکی از مواردی بود که در مجلس تصویب شد اما نتیجه نداشت و 
قانون گذاری در این زمینه بی ثمر بود. در واقع مجلس در قالب طرح، احکام ساختار 
بودجه را اصاح کرد اما از آنجایی که بسیاری از موارد آن مغایر با اصل ۷۵ قانون 

اساسی بود، آن مصوبه نتیجه خاصی نداشت.
لایحه اصلاح ساختار بودجه ارائه شود

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسامی تاکید کرد: لازمه اصاح اساسی 
ساختار بودجه آن است که دولت لایحه ای در این مورد به مجلس شورای اسامی 
ارائه دهد. از دولت درخواست می کنم که هر چه زودتر لایحه اصاح ساختار بودجه 
را به مجلس شورای اسامی ارائه دهد تا نمایندگان آن را مورد بررسی قرار دهند. 
نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شورای اسامی با اشاره به فرمایش رهبر معظم 
انقاب مبنی بر اینکه در برنامه های پنج ساله نباید به کلی گویی اکتفا شود بلکه دولت 
و مجلس با نگارش مسئله محور برنامه، راه را برای دست اندرکاران کشور روشن 
کنند، گفت: ضرورت دارد دولت هر چه سریع تر لایحه برنامه هفتم توسعه کشور را 
به مجلس شورای اسامی ارائه کند و مجلس نیز با دولت همراهی می کند تا مسائل 
مهم کشور در آن مورد توجه قرار گیرد. حاجی دلیگانی با تاکید بر ضرورت اصاح 
قانون انتخابات، بیان کرد: متأسفانه مجلس یازدهم هنوز به خوبی و به طور کامل به 
موضوع قانون گذاری و اصاح قانون انتخابات ریاست جمهوری، مجلس شورای 

اسامی و شوراها ورود نکرده است.
وی متذکر شد: چند سال پیش، مقام معظم رهبری سیاست های کلی انتخابات 
را اباغ کردند که لازم اســت مجلس شــورای اسامی اصاح قانون انتخابات بر 
اساس سیاست های مذکور را در دستورکار قرار دهد. نماینده مردم شاهین شهر در 
مجلس شورای اسامی بیان کرد: معمولاً در اواخر دوره های مختلف مجلس قوانین 
انتخابات اصاح می شود و در نتیجه قانون گذاری حکیمانه و دقیقی در این باره انجام 
نمی شود. باید هر چه زودتر کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها، اصاح قوانین 
انتخابات را نهایی کرده و گزارش آن را جهت بررسی به صحن علنی مجلس ارائه 

دهد تا رسیدگی به این موضوع در صحن مجلس آغاز شود.
لزوم اصلاح قوانین انتخابات

حاجی دلیگانی با اشاره به اینکه اخیراً اولویت های مجلس در امر قانون گذاری 
و نظارت مشخص شد و به جمع بندی خوبی در این زمینه رسیدیم، گفت: اخیراً مقام 
معظم رهبری فرمودند که تعداد طرح های این مجلس بیش از مجالس قبلی است. 
بنده درباره علت طرح محوری مجلس یازدهم باید بگویم که نمایندگان مجلس در 
برخی از موضوعات نمی توانند در مقابل مشکات مردم بی تفاوت باشند و لازم 
می دانند که خودشان طرح ارائه دهند و تصویب کنند تا آن مشکل به سرعت حل 
شــود. وی تاکید کرد: در شرایطی که دولت ها درباره موضوعات مهم لایحه ارائه 
نمی دهند، نمایندگان احساس تکلیف می کنند و از طریق تدوین و تصویب طرح 
به دنبال رفع آن مشکل می روند. مجلس یازدهم در شرایطی کار خود را آغاز کرد که 
اواخر دولت روحانی بود و آنان برای برخی از مسائل لایحه نمی دادند. برای مثال، 
مجلس شورای اسامی طرح تأمین کالاهای اساسی را با هدف کاهش فشارهای 

معیشتی و تأمین کالاهای اساسی مورد نیاز مردم تصویب کرد.
مجلس »لایحه محور« می شود

نماینده مردم شاهین شــهر در مجلس شورای اسامی بیان کرد: در ادامه کار 
لازم است مجلس به سمت لایحه محوری حرکت کند. لازمه این کار آن است که 
لوایح دولت در اولویت بررسی کمیسیون های مجلس قرار گیرد و گزارش های آن 
به سرعت جهت بررسی در صحن مجلس به هیئت رئیسه ارائه شود. حتماً هیئت 
رئیسه مجلس در دو سال آینده این موضوع را مدنظر قرار می دهد تا کمیسیون های 
تخصصی مجلس در ابتدا لوایح دولت را مورد بررســی قرار دهند و این لوایح به 

سرعت در صحن مجلس رسیدگی و تعیین تکلیف شود.
وی ادامه داد: همچنین لازم اســت دولت در موضوعاتی که برای کشــور 
ضرورت دارد، به موقع به مجلس شــورای اســامی لایحه ارائه کند تا نمایندگان 
مجلس شــورای اسامی مجبور نشوند برای رفع آن موضوعات به سمت تدوین 

طرح بروند.

عضو هیئت رئیسه مجلس:

قانون انتخابات باید اصلاح شود

نماینده   مجلس:

حرف های دانشگاهی و تئوریک به اسم اقناع 
به درد مردم نمی خورد

نماینده   مجلس:

»انگیزه های انتخاباتی« در برخی دخالت های نمایندگان در انتصابات وجود دارد

سرویس سیاســی- نماینده مــردم تبریز در 
مجلس، گفت: اینکه به معیشــت مردم شوک وارد 
شــود و بعد گفتاردرمانی کنند، این کافی نیســت. 
اقدامات اجرایی مناسب باید پشتوانه این اقناع باشد. 
وگرنــه اینکه بیایند در تلوزیــون و فضای مجازی 
صحبت های دانشــگاهی ارائه دهند به جای اینکه 
تصمیمات اجرایی خودشــان را توضیح دهند، این 

به چه درد جامعه می خورد؟
محمدحسین فرهنگی نماینده مردم تبریز در 
مجلس شــورای اسامی، در پاسخ سوالی پیرامون 
مضمــون ســخنانی رئیس جمهور که بــه تازگی 
چندباری از کلیدواژه »تصمیمات سخت« استفاده 
کــرده ، گفت: اینکه در مکنونات ذهنی مســئولان 
اجرایــی و آقای رئیس جمهور چه می گذرد، من از 
آن اطاعی ندارم اما آنچه که خیلی روشــن است، 
اجــرای صحیح قانون اســت.فرهنگی در انتقاد از 
شــیوه اجرای قانون بودجه درخصوص ارز ۴۲۰۰ 
تومانی، ابراز داشــت: در بودجه سال ۱۴۰۱ و مشابه 
آن در بودجه ۱۴۰۰ به دولت مجوز داده شد، الزامی 

وجود نداشت؛ مجوز هم این بود که ابتدا نسبت به 
تامین کالابرگ الکترونیکی و حفظ قیمت ها برمبنای 
شهریور ۱۴۰۰ اقدام شود، پس از آن که مقدمات لازم 
فراهم شد و سهمیه هایی که مردم نیاز دارند از طریق 
کالابرگ در اختیارشان قرار داده شد، نسبت به حذف 
ارز ۴۲۰۰ اقدام کنند. دولت این را برعکس عمل کرد 
یعنی اول نسبت به حذف ارز اقدام کرد، بعد به دنبال 
جبــران رفت، آن هم به صورت نقدی که این یارانه 
نقدی معلوم نیســت به هدف بنشیند یا خیر. نکته 
دیگر ایرادات دهک بندی هاست، در دهک بندی ها 
ایرادات بســیار گســترده ای وجود دارد و خیلی از 
واجدان شرایط هستند که استحقاق دریافت یارانه را 
دارند اما حذف شدند. از قبل هم نسبت به دولت ها 
این ایراد وجود داشت که اطاع دقیقی از دهک های 
درآمدی واقعی ندارند. مثا یک زوج شاغل که عمده 
درآمدشان صرف اقساط مسکن شان می شود این ها 
ممکن است از نظر تامین اقام مختلف از جمله مواد 
غذایی دچار مشــکات جدی باشند، درحالیکه از 
نظر دولتی ها این ها چون هر دو نفر شاغل هستند و 
مسکن هم دارند و چه بسا خودرو هم داشته باشند، 
جزو دهک های برخوردار محســوب می شوند. لذا 
مــا یک تذکر را خطاب به دولــت در این موضوع 
در صحن مجلس آمــاده کردیم و حدود ۶۰ نفر از 
نمایندگان هم آن را امضاء کردند، مضمون تذکر هم 
این بود که دولت بــه همه متقاضیان کالابرگ ها را 

اختصاص دهد و از آن ها حمایت انجام شود.
نماینــده مــردم تبریز در مجلــس همچنین 

خاطرنشــان کــرد: درعین حــال کــه وارد کردن 
شــوک های مختلف به جامعه را مناسب نمی دانیم 
و توصیه هم نمی کنیم اما اقدام براســاس قانون اگر 
درســت انجام شــود، واقعا تصمیم بزرگی است و 
جراحی مثبتی است و آرامش هم به جامعه می دهد و 
نگرانی ها را به کل برطرف می کند. فرهنگی در پاسخ 
به این ســوال که »در زمــان اجرای طرح حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی اقناع کافی در افکار عمومی صورت 
نگرفــت، اهمیت موضوع گفت وگو با مردم و اقناع 
را چــه اندازه ارزیابی می کنید؟«، گفت: ببینید اقناع 
خوب اســت اما صرفاً اقناع کافی نیست، اینکه به 
معیشــت مردم شوک وارد شود و بعد گفتاردرمانی 
کنند، این کافی نیست. اقدامات اجرایی مناسب باید 
پشتوانه این اقناع باشد. وگرنه اینکه بیایند در تلوزیون 
و فضای مجازی صحبت های دانشگاهی ارائه دهند 
به جای اینکه تصمیمات اجرایی خودشان را توضیح 
دهند، این بــه چه درد جامعه می خورد؟ چیزی که 
به درد مردم و جامعه می خورد این اســت که درب 
منزل با یک دستگاه پوز سهمیه های اقام مورد نیاز 
به دستشــان واصل شود و خط کشی های نادرست 
دهک ها از بین برود و همه متقاضیان بتوانند به چیزی 
که لازم دارند، دسترسی پیدا کنند. بعد از اجرای این 
اقدامات بیایند توضیحات را ارائه کنند، حتما مفید 
و موثر اســت اما صرف اینکه بحث های تئوریک و 
دانشگاهی را در رسانه مطرح کنیم به اسم اینکه داریم 
افکار عمومی را اقناع می کنیم، قطعا افکار عمومی با 

این چیزها اقناع نمی شود.

سرویس سیاسی- نماینده مردم سمیرم در مجلس شورای اسامی گفت: برخی 
نماینــدگان تاکید دارند که گزینه فاقد صاحیت که در جریان انتخابات به نماینده 
کمک کرده اند را در دولت منصوب کنند این موارد وجود دارد، اما دســت دولت را 

باز نمی کند که بتوانند افراد ناکار آمد را منصوب کند.
اصغر سلیمی با بیان اینکه رهبرانقاب، بیانات عمیقی را از سر دلسوزی خطاب 
به نمایندگان مطرح کردند نکته اول این بود که در انتصابات مدیران دولتی ،با اعمال 

فشار نیروهای خود را  به وزراتخانه ها و سازمان ها تحمیل نکنند.
نماینده مردم سمیرم با بیان اینکه رهبر انقاب در بخش دیگری از بیانات خود 
خطاب به مدیران دولتی از آنها خواستند که با نمایندگان در بحث انتصابات مدیران 
مشــورت کنند بیان داشــت: با توجه به اینکه نمایندگان نسبت به مسائل قومیتی و 
فرهنگی حوزه انتخابیه خود شناخت کامل دارند و نیروها انسانی منطقه را می شناسند 

توصیه شده  که در انتخاب مدیران نظر مشورتی نمایندگان گرفته شود.
وی ادامه داد: برخی نمایندگان تاکید دارند که گزینه فاقد صاحیت که در جریان 

انتخابات به نماینده کمک کرده اند را در دولت منصوب کنند این موارد وجود دارد، اما 
دست دولت را باز نمی کند که بتوانند افراد ناکار آمد را منصوب کند.

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها تاکید کرد: در انتخاب مدیران باید 
معیارها و صاحیت ها لحاظ شود، اگر مسئولان ناکارآمد منصوب شوند،مجلس حق 
خود می داند که نسبت به این موضوع ورود کند. سلیمی با اشاره به نظارت نمایندگان 
بر عملکرد مدیران دولتی تصریح کرد: نمایندگان در صورت تخلف نهاد یا سازمان 
دولتی می توانند با استفاده از اختیارات نظارتی دخالت کرده و مسئول یا نهاد متخلف 

را مورد بازخواست قرار دهند.
نماینده مردم سمیرم بیان داشت: دولت باید در انتصاب مدیران خود، فارغ از 
گرایشات سیاسی افراد توانمند،کارآزموده و جوان را انتخاب کند و نباید با استفاده 
از نزدیکان جریان سیاســی افراد بدون ســابقه و تخصص را در پست های حساس 
منصوب کنند مســلما در این صورت نماینده حق دخالت دارد، اگر دولت مدیران 

متخصص و کاربلد انتخاب کند، نمایندگان در انتصابات دخالت نمی کنند.
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